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Milí sousedé, 
jsem velmi rád, že máme 
v obci skupinu nadšenců, 
kteří chtějí něco dělat pro 
to, aby se nám tu dobře ži-
lo. Pořádají různé akce, po-
máhají při zvelebování ob-
ce, záleží jim na tom, kam 
a jak se bude Herink vyvíjet. 
Díky těmto lidem proběh-
lo v uplynulých dvou měsí-
cích hned několik kultur-
ních a sportovních akcí, ale 
i přínosných aktivit směřují-
cích k vylepšení vzhledu na-
ší obce. A právě kolem ně-
ho se točí obsah i některých 
dalších článků. Týkají se na-
příklad ozdravění a rozšiřo-
vání veřejné zeleně a kulti-
vace některých prostorů pro 
trávení volného času. Do-
zvíte se i, co všechno se dá 
v Herinku najít při tradič-
ní úklidové akci, které se le-
tos zúčastnilo přes dvě de-
sítky dobrovolníků. Odvedli 
kus práce, za který jim pat-
ří poděkování. Pozveme vás 
na některé plánované ak-
ce a dočtete se také, jaké in-
vestiční akce se chystají. 
Není obvyklé, aby k nám při-
jížděli mistři republiky a češ-
tí reprezentanti, a to v čem-
koliv. Tak trochu náhoda 
přispěla k tomu, že se u nás 
před pár dny setkali nejlep-
ší stromolezci. Nejen že si tu 
zatrénovali na letošní mis-
trovství České republiky, ale 
ošetřili nám při tom i nemá-
lo zdejších stromů. Myslím, 
že řada z vás se mohla o je-
jich mistrovství přesvěd-
čit na vlastní oči a ještě se 
při tom dozvědět různé rady 
a fígle, jak správně pečovat 
o stromy. Přátelé, přeji vám 
příjemné jarní měsíce a co 
nejvíce důvodů pro pozitivní 
náhled na okolní svět. 

Váš starosta Karel Zeman

Ú V O D N Í K Výstavba 
sportovního areálu  
se posouvá

Obec nesouhlasí se spalováním 
prachu ve zdejší obalovně

„Petice obsahuje pře-
devším návrh na 
změnu umístění 

pumptracku, a to na pozemku 
za rybníkem, který má číslo 535. 
Je to však poslední volný obec-
ní pozemek, který si držíme ja-
ko rezervu zejména pro výstav-
bu základní školy v případě, že 
se nám už nebude dařit umís-
ťovat zdejší děti do škol v okol-
ních obcích,“ uvedl starosta Ka-
rel Zeman.

Zastupitelé si vyslechli na 
dubnovém veřejném jednání 
jak argumenty zastánců přesu-
nu pumptrackového areálu na 
jiný pozemek, tak těch, kteří 
s jeho navrhovaným umístěním 
naopak souhlasí. Od jednoho ze 
zastupitelů padl například do-
taz, jestli je reálné získat dotace 
na výstavbu tohoto sportoviště. 
Starosta na to uvedl, že v sou-
časné době nejsou a do konce 
roku už zřejmě na to ani nebu-
dou vyhlášené žádné dotační ti-
tuly. „Se zastupiteli jsme také 
diskutovali o vhodnosti výstav-

Místní obalovna směsí 
stavební firmy Eurovia, 
která se nachází v se-

verní části Herinku při výjezdu 
na Dobřejovice, požádala obec 
o vyjádření k plánované změně 
paliva z plynu na hnědouhelný 
prach. „V našem stanovisku to 
odmítáme. Vede nás k tomu pře-
devším přesvědčení, že tato změ-
na přinese výrazné zhoršení kva-
lity ovzduší v obci a jejím okolí. 
Zároveň tu vzroste dopravní za-

by pumptracku pouze z peněz 
obce. Shodli jsme se, že o tom 
budeme rozhodovat až na zá-
kladě nabídky na zajištění zá-
kladního vzdělávání pro na-
še děti od obce Modletice, a to 
především s ohledem na způ-
sob jeho financování,“ vysvětlil 
starosta Zeman.

Ten také petici od části oby-
vatel Herinku převzal. O po-

žadavcích v ní formulovaných 
bude zastupitelstvo obce rozho-
dovat na dalším svém veřejném 
jednání, které se uskuteční ješ-
tě do začátku letošních letních 
prázdnin.

Pumptrackový areál v He-
rinku má mít podobu uměle vy-
tvořeného okruhu s asfaltovým 
povrchem pro jízdu na kolech 
či koloběžkách. Tvořený je vln-
kami a klopenými zatáčkami.  
Areál má stát zhruba tři a půl 
milionu korun.

Hřišť pro nejmenší děti vy-
budovala obec již několik. Pro-
to se chce nyní pustit do vytvo-
ření zázemí pro volnočasové 
aktivity i pro mládež a dospělé. 
Pumptrackové areály jsou mo-
mentálně „v kurzu“. „Je to prá-
vě i proto, že nabízejí možnosti 
využití pro širokou škálu cyklis-
tů i jezdců na koloběžkách,“ do-
dal místostarosta Miroslav Ma-
sopust. n (hul)

Plánovaná výstavba nového pumptrackového areálu se 
v čase posouvá. Zastupitelstvo obce totiž obdrželo petici 
podepsanou cca třiceti obyvateli, kteří nesouhlasí, aby 
byl areál na pozemku v sousedství rodinných domů, a to 
i přesto, že s umístěním sportoviště na něm počítá již 
deset let schválený územní plán.

Příklad pumptrackového hřiště. Ilustrační foto.

tížení způsobené zásobováním 
obalovny,“ zdůraznil místosta-
rosta Miroslav Masopust. „Bo-
hužel víme, že zamezit této navr-
hované změně nebude snadné. 
Jsme ale připraveni udělat vše 
pro to, abychom jí zabránili, a to 
všemi dostupnými prostředky,“ 
dodal. Zastupitelstvo obce se 
shodlo i na oslovení odborníků 
a právních zástupců pro zpra-
cování oponentních posudků 
a dalších potřebných dokumen-

tů. „Věříme, že nás v naší snaze 
podpoří i místní obyvatelé,“ po-
dotkl starosta Karel Zeman. 

Vedení obce považuje za na-
prosto absurdní záměr provozo-
vatele obalovny nahradit v sou-
časné době relativně ekologický 
zemní plyn neekologickým hně-
douhelným prachem. Doufá zá-
roveň, že na to stejným způso-
bem nahlédnou státní instituce, 
které budou žádost firmy Euro-
via posuzovat.

www.herink.cz
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PÁLENÍ ČARODĚJNIC
S D H  H E R I N K  V Á S  S R D E Č N Ě  Z V E  N A

M Ů Ž E T E  S E  T Ě Š I T  N A  B U Ř T Í K Y ,
P I V O ,  V Í N O ,  L I M O .

V  N E D Ě L I  3 0 . 4 . 2 0 2 3  O D  1 6 : 0 0
P Ř E D  H A S I Č S K O U  Z B R O J N I C Í  

 n Výbor pro kulturu a vzhled 
obce je nový. Vznikl loni na 
podzim při ustavujícím zase-
dání nového zastupitelstva. 
Proč?
Nápad vznikl po zkušenostech 
z minulého volebního období. 
Snažíme se dát na této platformě 
dohromady lidi, kteří chtějí pro 
obec a její obyvatele něco udě-
lat. Zejména pro její vzhled a ná-
plň volného času. Komise má tři 
členy. Kromě mě je to ještě kro-
nikářka Jana Šteffelová a Martin 
Suchánek. Spojuje nás chuť ně-
co pro lidi pořádat. Máme to tak 
trochu v krvi.

 n Jenom ve třech lidech se to 
ale asi dělat nedá…
To určitě ne. Dohromady je nás 
tak deset, co „táhnou za jeden 
provaz“. Spolupracujeme pře-
devším s místními hasiči. I me-
zi nimi jsou více i méně aktivní. 
Ale ten, řekněme personální zá-
klad, tu je a dá se na něm stavět.

 n V obci se už několik ak-
cí dělá. Které jsou ty tradiční 
a které nové?
Například nedávná akce Ukliď-
me Herink je tradiční. Naopak 
orientační běh kolem Herinku 
s bojovou hrou se konal 15. dub-
na poprvé. Za svou si ji vzal prá-
vě Martin Suchánek, který s tím 
má zkušenosti. Tradiční jsou 
i čarodějnice, které pořádají ha-
siči. Ti také letos, stejně jako lo-
ni postaví i májku. No a pak chys-
táme na 17. června velkou oslavu 
120. výročí vzniku sboru dobro-
volných hasičů. Poslední hasič-
ská se konala před deseti lety. 
Jako výbor zavádíme novou tra-
dici, kdy zájemcům dáváme mož-
nost jednou za dva týdny se v ne-
děli sejít při volejbalu.

 n Herink, a není v tomto 
hledu mezi obcemi jediný, ne-
má svůj vlastní společenský 

Zdeněk Zachař: „Chceme, aby měli obyvatelé 
Herinku možnosti se pobavit a setkat“
Do Herinku se přistěhoval před dvanácti lety. Již třetí volební období je zastupitelem obce 
a čtyři roky i členem zdejšího sboru dobrovolných hasičů. A je také předsedou výboru pro 
kulturu a vzhled obce. Proč? Zdeněk Zachař o sobě říká, že je člověkem, který rád orga-
nizuje různé akce, a má radost z toho, když se při nich lidé dobře baví. „Život je hektický, 
zvláště nyní. Chodíme víceméně jenom z práce do práce. Chtěl bych, aby se tu lidé mohli 
bavit, navazovat a rozvíjet vzájemné vztahy. Aby se tu prostě fajn žilo,“ vysvětluje.

sál či kulturní dům. Jak moc 
je to omezující?
Má to samozřejmě zásadní vliv 
na to, jaké akce se pořádají ne-
bo můžou pořádat. Všechny akce 
musíme směrovat pouze ven a je-
nom do období, kdy lze předpo-
kládat vstřícné počasí. Menší ak-
ce, jako je například mikulášská 
nadílka, se pořádaly v sále re-
staurace Stodola. Ale tím, jak při-
bývá v Herinku obyvatel, přestává 
i tento sál kapacitně stačit. Obci 
vlastní sál chybí. Například Mod-
letice takový sál mají, i když není 
v jejich majetku. Vejde se do něj 
120 lidí. Zvažujeme, že bychom 
tam udělali na podzim ples, a to 
buď jako obecní, nebo hasičský. 
Nyní se domlouváme.

 n Výbor, kterému předsedá-
te, má ve svém názvu i druhou 
oblast, které se chce věnovat. 
Tou je vzhled obce. Co je tedy 
vaším cílem?
Zcela zásadní vliv na kvalitu živo-
ta v Herinku má prostředí, které 
si tu společně vytváříme. Snaží-
me se tedy apelovat na obyvate-
le, aby na území obce udržovali 
čistotu a pořádek. A odpad dáva-
li tam, kam patří, tedy například 
nestrkali do nádob na třídění od-
pad ten, který tam nemá co dě-
lat. Ale aby také například uklí-
zeli exkrementy po svých psech 
na veřejných prostranstvích. 
Druhou oblastí je rozšiřování ze-
leně na místech, kde se to hodí 
a kde jsou pro to vhodné pod-
mínky. Teď na jaře bychom chtě-
li společně s hasiči a dobrovol-
níky z řad občanů ještě dosázet 
asi patnáct vzrostlejších stromů 
do Višňovky. Ty staré a uschlé od-
straníme. Obec převezme o nové 
stromy péči, a to včetně pravidel-
ného zalévání. Navíc máme ještě 
vytipovaná další místa, kde chce-
me ve vysazování pokračovat. 
A opravdu velkou radost mám, 

že se, po dohodě s arboristou, 
uskutečnila rekultivace zeleně 
v lesíku u rybníka. Odstraně-
ny byly nevyhovující stromy, ce-
lý lesík se vyčištil a bylo nasáze-
no osmdesát nových stromků za 
finanční podpory místních ha-
sičů. Ti je také vysázeli a zajistí 
i péči o ně. Dalších několik set 
stromků se v této oblasti chys-
táme vysázet v podzimních mě-
sících.

 n Pořádání různých kultur-
ních, sportovních a společen-
ských akcí i vysazování stromů 
bezesporu zabere dost času. 
Jak to v kombinaci se zaměst-
náním zvládáte? A jaké vlast-
ně máte povolání?
Časově náročné to je, to máte 
pravdu, a někdy je opravdu slo-

žité to s prací skloubit. Ale da-
ří se mi to. Možná je to i tím, že 
mi to dělá radost. Energii mi do-
dává i můj skoro 14letý syn, kte-
rý organizační povahu zdědil po 
mně a je mým aktivním pomoc-
níkem. A čím se živím? Pracuji 
v AERU Vodochody jako mana-
žer. Mám na starosti především 
spolupráci s ministerstvem 
obrany a s Armádou České re-
publiky při zajištění servisu pro 
dodávanou techniku naší pro-
dukce. Část práce mám i v ob-
starávání obdobného pro slo-
venské ministerstvo obrany.

 n Jestliže je v Herinku ně-
kdo další, kdo by měl chuť se 
zapojit do pořádání akcí a vy-
lepšování vzhledu obce, jak  
vás může kontaktovat?
Budeme rádi za každého, kdo se 
nám ozve a bude mít chuť po-
moci nebo i přinést nové ná-
pady. Kontaktovat mě může na  
e-mailu zacharz@seznam.cz.

	n Milan Hulínský
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Od dubna platí změněný tarif  
v Pražské integrované dopravě 
Na základě rozhodnutí Středočeského kraje, schváleného Za-

stupitelstvem Středočeského kraje, došlo od 1. dubna 2023 
ke změnám tarifu ve vnějších tarifních pásmech Pražské in-

tegrované dopravy (PID). Úprava reaguje na růst inflace, energetic-
kou krizi a na další podněty od cestujících a partnerů v systému. 
Přináší sjednocení podmínek u jednotlivých jízdenek při použití na 
železnici, podporu cestování na delší vzdálenosti, zastropování ce-
ny časových kuponů, zavedení desetiměsíčního časového kuponu 
pro vnější pásma a zavedení tzv. firemního jízdného, které umož-
ní nákup přenosných časových kuponů. Vzhledem k inflaci dochá-
zí ke zvýšení ceny jízdného pro jednotlivou jízdu na krátkou vzdá-
lenost. Delších jízdních dob se změny téměř nedotkly, nebo u nich 
naopak došlo ke zlevnění. Ještě výhodnější jsou předplatní kupony 
nebo celodenní jízdenky. 

Změny u jízdenek  
pro jednotlivou jízdu
U jednotlivého jízdného dochází ke sloučení stávajícího jízdného 
za 14 Kč a 22 Kč (dvoupásmové jízdenky na 15 a 30 minut) do jed-
né jízdenky s jízdným za 20 Kč a časovou platností 15 minut. Tato 
jízdenka neplatí v Praze (pásma P, 0, B), a to ani v případě zastávky 
zařazené do pásma B, 1 na území Prahy, ale naopak nově je možno 
ji použít i ve vlacích PID, což znamená sjednocení podmínek a zpře-
hlednění tarifu z pohledu cestujících.

U jízdenek za 30 Kč a výše nedochází ke změně ceny, ale 
pouze ke zkrácení časové platnosti jízdenky (vždy o 30 minut až 
do maximální časové platnosti 180 minut pro jízdenky na 8 a více 
tarifních pásem). Je nutné hlídat pásmovou, ale i časovou platnost 
jízdenky, v některých případech nelze využít z časových důvodů jíz-
denku i pro návrat. Z tohoto důvodu byla navržena snížená cena ce-
lodenních jízdenek.

U celodenních jízdenek pro území Středočeského kraje do-
chází k výraznému zlevnění a zároveň zavedení nové celodenní 
jízdenky pro nejpoužívanější mimopražská pásma 1–4. Ta bude stát 
80 Kč. Cílem je podpořit pravidelné využívání veřejné hromadné 
dopravy, zvýšit komfort cestujících spočívající v potřebě jediné jíz-
denky na den a snížit tak i zpoždění spojů způsobené nákupy jíz-
denek u řidiče.

Změny u předplatního 
jízdného pro vnější pásma
Vzhledem k dlouhodobé podpoře předplatitelů časových jízdních 
dokladů a cestujících dojíždějících ze vzdálených částí Středočes-
kého kraje je nově zastropována cena časového kuponu na 7 
vnějších pásmech, což znamená zavedení celokrajského časo-
vého jízdného v roční výši pod 20 000 Kč. Tento síťový kupon pro 
všechna vnější tarifní pásma nyní stojí 2 050 Kč v měsíční platnosti,  
5 515 Kč ve čtvrtletní a 19 450 v roční platnosti. O něco dražší je ta-
kový kupon rozšířený o dojezdové pražské pásmo 0 (vč. B). Dalším 
motivačním prvkem pro vyšší užívání časových kuponů je kromě za-
stropování ceny na 7 vnějších pásmech také zvýšení cen pouze o 5 % 
u zbylého sortimentu časového jízdného.

Na základě dlouhodobé poptávky jsou nově ke stávajícím 
kuponům zavedeny ještě desetiměsíční kupony (pouze v elek-
tronické podobě), jejichž využití se předpokládá zejména u žáků 
a studentů do 26 let. Pro kategorii student 18–26 let je omezeně vo-
litelný začátek platnosti v období od 15. 8. do 1. 11.

Nově je zavedeno také přenosné předplatní jízdné pro vněj-
ší tarifní pásma ve výši 135 % obyčejného jízdného, které umož-
ňuje anonymní použití časových kuponů primárně pro firemní 
zákazníky, kteří využijí tyto jízdní doklady jako bonus pro své za-
městnance nebo pro služební cesty.

Procentuální výše slev pro děti, studenty, seniory a další slevo-
vé kategorie se nemění.

Počet pásem Časová platnost Cena

2 (neplatí na území hl. m. Prahy) 15 minut 20 Kč

3 30 minut 30 Kč

4 (neplatí v pásmu P) 60 minut 40 Kč

5 90 minut 50 Kč

6 120 minut 60 Kč

7 150 minut 70 Kč

8 180 minut 80 Kč

každé další pásmo vždy 180 minut +10 Kč

Ceny a časové platnosti základních jízdenek PID  
pro jednotlivou jízdu

Ceny jednodenních (24 hodinových) jízdenek

 Původní cena Cena od 1. 4. 2023

Pásma 1-4 x 80 Kč

Všechna vnější  
pásma 180 Kč 140 Kč

Praha + pásma 1-4 200 Kč 160 Kč

Praha + všechna 
vnější pásma 300 Kč 240 Kč

www.herink.cz
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Nový povrch na silnici k Zahradám Herink

Kolem rybníku se kácelo. 
Budou tam nové stromy

Příjezdová komunikace do 
lokality společnosti AR.MA 
směrem od pekárny Pe-

nam k novým řadovým domům 
(viz červená šipka na vizualiza-
ci), které se staví v rámci pro-
jektu Zahrady Herink, bude mít 
nový asfaltový povrch. Dohodlo 
se na tom vedení obce s investo-
rem, který domy za areálem fir-
my Penam staví. Ten také nový 
povrch silnice udělá a zaplatí.

„Zajistili jsme to nad rámec 
již dříve dohodnutých kompen-
zací ve výši zhruba čtyř milio-
nů korun, které obci investor 
zaplatil již v minulých letech,“ 
uvedl místostarosta Miroslav 
Masopust. 

„Udělali jsme tedy zdravotní prořez. Například poškozené 
stromy u stezky by mohly padnout na lavičky, které tam 
jsou rozmístěné. Zároveň jsme vyčistili i celý prostor od 

starých větví, které tam ležely už několik let,“ uvedl Zdeněk Zachař, 
místostarosta sboru dobrovolných hasičů a zároveň předseda míst-
ního výboru pro kulturu a vzhled obce. Větve hasiči rozdrtili a vytvo-
řili mulč, který obec využije pro hnojení nových stromků. „Holinu, 
která tam nyní vznikla, jsme již v minulých dnech osázeli 80 novými 
stromy a dále počítáme s tím, že další stromy budeme vysazovat letos 
na podzim. Pokud někdo z obyvatel obce nám s tím bude chtít pomo-
ci, budeme určitě rádi,“ řekl Zdeněk Zachař.

Dřevo z poškozených stromů si hasiči rozdělili mezi sebou. „Je to 
z naší strany určitá forma odměny za to, že dlouhodobě obci nezištně 
a ve svém volném čase pomáhají. Ročně je to kolem dvou set brigád-
nických hodin a to není málo,“ podotkl starosta Karel Zeman.

Staré stromy, ale také některé divoce rostoucí náletové 
dřeviny odstranili v březnu v okolí rybníku, po domluvě 
s vedením obce, herinkovští dobrovolní hasiči. Poškozené 
stromy padly na základě doporučení odborníka arboristy. 
Mimo jiné totiž hrozilo, že by mohly při silnějším větru 
spadnout na okolní rodinné domy nebo ohrozit lidi pro-
cházející touto částí obce.

www.herink.cz
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Obec letos opraví zvoničku i křížek

Zprávy z naší školky

Zvonička z počátku minulého století v Radějovické ulici i křížek 
v jejím sousedství se letos dočkají renovace. Obec na ni vyčle-
nila ze svého rozpočtu cca 300 000 korun. Oprava by měla být 

hotová do konce letních prázdnin.
„V místě zvoničky byla v minulosti náves, požární domy a zbroj-

nice. Nyní tu vede hlavní silnice. Roky se už na obou objektech po-
depsaly, a proto jsme se rozhodli pro jejich renovaci,“ vysvětlil sta-
rosta Karel Zeman.

U křížku se v minulosti scházely děti před velikonočním řehtá-
ním. „Zvonek zvonil také v poledne a při klekání, později se použí-
val hlavně jako umíráček,“ uvedla Jana Šteffelová, kronikářka obce.

Na území Herinku se nachází i udržovaná kaplička z první polo-
viny 18. století, a to na vycházkové trase na kopci za obcí. 

Tak tu máme duben a to je, 
jak píše František Nepil ve 
své knize „Já Baryk“, mě-

síc čiperných blech. Jak je to pro 
školku výstižné.

Na začátku jarního obdo-
bí s dětmi sledujeme dění v pří-
rodě, jak vše začíná pučet a růst 
– tráva, listy, květiny, ale i děti. 
Mnoho z nich čeká v dubnu zápis 
do první třídy. Je to velký předěl 
v životě předškoláka. Poprvé sku-

Zajímavý příběh zvonu
Dobrodružný příběh je spojen se zvonem ze zvoničky. Za  
2. světové války byl nejdříve zakopán, aby unikl roztavení. Mís-
to něj údajně obyvatelé Herinku odevzdali fašistům menší 
zvon, který sloužil ve statku č. p. 10 jako signál k zahájení prá-
ce. Po skončení války byl původní zvon znovu slavnostně zavě-
šen. Podruhé zvonička o svůj zvon přišla v 90. letech 20. stole-
tí. Tehdy ho někdo odcizil a prodal na „černém trhu“. Podařilo 
se ho však vypátrat na hrobě na pražských Olšanských hřbito-
vech. Z pietních důvodů však již zůstal na místě a do Herinku 
putoval zvon nový. Zahradnická firma ROSA, která v té době 
v Herinku plánovala výstavbu skleníků, darovala v roce 1991 
obci repliku původního zvonu.
Použito z knihy „Co je to Herink?“ (Jana Šteffelová, 2022,  
str. 25–26). K dostání na obecním úřadě.

tečně zúročí své získané před-
školní znalosti a dovednosti. Na-
ši předškoláci umí držet správně 
tužku, dokončit zadanou práci, 
počkat, až na ně dojde řada, pra-
covat s interaktivní tabulí, převy-
právět příběh, poznat první hlás-
ku ve slově a někdy i tu poslední, 
umí se podepsat, má předmate-
matické představy, zvládá i před-
čtenářskou gramotnost. Ze škol-
ky odcházejí s dovednostmi čtyř 

P a jedním O – poděkuje, pozdra-
ví, poprosí, pomohou, omluví se.

Školní zápis není jediný, 
který nás na jaře čeká. V měsí-
ci květnu proběhne i zápis do 
naší mateřské školy. Přihlášky 
a všechny informace k zápisu 
najdete na stránkách mateřské 
školy – www.msherink.cz.  Vy-
plněnou přihlášku i s příloha-
mi je možné zaslat v období od  
2. 5. do 11. 5. 2023 doporuče-
nou poštou datovou schránkou, 
nebo přijít s přihláškou osobně 
11. 5. 2023 od 12.00 do 16.00. 

V únoru nás ve školce na-
vštívilo Staročeské loutkové di-
vadlo s pohádkou O perníko-
vé chaloupce. Takto inspirováni 
jsme si pak vyrobili vlastní per-
níkovou chaloupku.  Dále k nám 
během měsíce března opět do-
razilo i divadlo V kufru s pohád-
kou O slůněti. Děti také absolvo-
valy avizovaný program Masáže 
děti dětem od mezinárodní or-
ganizace MISP. 

	n Za kolektiv mateřské školy  
Jana Jalovcová

www.herink.cz
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Prořezali stromy a ještě si při tom zatrénovali

Senátor Hraba jednal se starostou

„Byla to v mnoha ohle-
dech zajímavá a pro 
nás i netradiční na-

bídka, která myslím přinesla za-
jímavý zážitek i zkušenost mno-
ha místním obyvatelům,“ uvedl 
starosta Karel Zeman.

Základními disciplínami 
„trénování“ v Herinku byly zá-
chrana zraněného, práce v koru-
ně stromu, výstup po větvích, vý-
stup po laně a instalace lana do 
koruny. „Po tomto kole jdou nej-
lepší muži a ženy na mistrovství 
republiky do finále, kde absolvu-
jí cestu po vyznačených stanoviš-
tích. Sami si při tom nainstalují 
lano a po splnění úkolů v koru-
ně stromu musí ze stromu ukli-
dit veškeré vybavení,“ vysvětlit 
Tomáš Dolenský ze společnos-
ti Profesionální arboristika, kte-
rá pro Herink prořez stromů za-

O problémech vyplývají-
cích ze vztahů mezi ob-
cí a státem, mezi obcí 

a krajem a také o příliš složité 
a v mnoha případech nelogické 
administrativě jednali minulý 
měsíc v Herinku starosta Karel 
Zeman a senátor Zdeněk Hraba. 
Řeč přišla i na nedostatek míst 
v okolních základních školách 
a nezbytnosti tento problém 
co nejdříve řešit. „Pan senátor 
mě požádal o schůzku a jednali 

Nejlepší stromolezci z České republiky si dali předposlední dubnový týden dvoudenní 
dostaveníčko v Herinku. Proč? Především sem přijeli ošetřit 260 stromů, které to již po-
třebovaly. Provedli u nich takzvaný výchovný řez. Cena za provedení této odborné práce 
byla pro obec výrazně příznivější, a to z důvodu dobrovolné práce arboristů, kteří se 
vzdali svých honorářů a výdělek akce věnovali na organizaci letošního mistrovství České 
republiky ve stromolezení. Práci v Herinku zároveň pojali jako přípravu na něj.

jistila. „Disciplíny jsou buď na 
čas, nebo mají časový limit. Z ka-
ždoročního republikového mist-
rovství, které se letos uskuteční 
v Plané nad Lužnicí, jsou první 
tři nominováni na evropský šam-
pionát. Na světový šampionát se 
může podívat jen držitel prvního 
místa,“ dodal. 

Mistrovství Evropy se bude 
konat na Slovensku v Budměři-
cích, mistrovství světa v Albu-
querque v Novém Mexiku. Na 
loňském mistrovství světa v Ko-
dani získal český zástupce Ji-
ří Voda skvělé 9. místo mezi 50 
závodníky a „vycházející hvěz-
da“ Anna Gregořicová 12. mís-
to z 34 závodnic. Na mistrov-
ství Evropy ve stejném roce Jiří 
Voda získal druhé místo ve vý-
stupu po větvích a první místo 
v instalaci lana. Ondřej Hezcko 

obsadil druhé místo na výstu-
pu po laně. Velký úspěch čes-
kých stromolezců korunoval Jiří 
Voda celkově 4. místem ve finá-
le, a to v konkurenci padesáti 
věhlasných a výborně připrave-
ných závodníků.

Akce pořádaná v Herin-
ku měla i osvětový a vzděláva-
cí rozměr. „Součástí setkání by-
ly například workshopy na téma 
výchovných řezů i vizuálního 
hodnocení stromů,“ řekl Tomáš 
Dolenský. „Navíc všem zájem-
cům, a to jak odborníkům, tak 
laikům, přítomní arboristé od-
povídali zdarma na jejich dota-
zy. A někteří obyvatelé toho také 
využili,“ podotkl starosta Karel 
Zeman. 

Otázka pro starostu  
Karla Zemana

 n Jak to vypadá se zajištěním míst ve školách pro nové prv-
ňáčky od září letošního roku?
Pro nový školní rok máme místa pro všechny prvňáčky přislíbené. 
Týká se to osmnácti dětí. Předpokládáme, že většina bude chodit 
do základní školy v Modleticích. Ty, které mají starší sourozence 
v základní škole v Čestlicích, případně v Průhonicích, by měly být 
přijaty tam. Bude záležet na konečném počtu budoucích prvňáčků 
z Herinku, který ještě mohou ovlivnit ti, jejichž rodiče se případně 
přihlásí k trvalému pobytu v obci. Ale jsme přesvědčeni, že potře-
by umístění zdejších dětí v základních školách od letošního září po-
kryjeme. Pro případ, že by dětí bylo více, než nyní počítáme, jedná-
me o možnosti dalších míst i v Základní škole Sulice.

jsme spolu takto vůbec poprvé. 
Šlo tedy především o navázání 
kontaktu a vyjasnění si, v čem 
může a v čem naopak nemů-
že nám být nápomocen,“ uvedl 
starosta Karel Zeman. „Každo-
pádně je dobře, že k nám přijel. 
Nebývá zvykem, aby se poslan-
ci a senátoři objevovali v Herin-
ku jindy než pár měsíců či týdnů 
před volbami,“ dodal.

JUDr. Ing. Zdeněk Hraba, 
PhD., kandidoval úspěšně do 

Senátu ČR jako nestraník za 
Starosty a nezávislé (STAN) na 
podzim 2018 ve volebním obvo-
du 41 – Benešov, jehož je Herink 
součástí. Nyní je členem společ-
ného senátorského klubu ODS 
a TOP 09. V horní komoře Par-
lamentu ČR je členem Ústavně-

-právního výboru a podvýboru 
pro rodinu Výboru pro sociál-
ní politiku. Je také zastupite-
lem města Říčany, kde v minu-
losti zastával čtyři roky i funkci 
1. místostarosty. Jeho mandát 
v Senátu ČR skončí v říjnu 2024.

www.herink.cz
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SOBOTA 17.ČERVNA 2023 ‖ 13:00

HERINK (NÁVES)

SDH HERINK                 OÚ HERINK

OSLAVY NA POČEST ZALOŽENÍ SDH HERINK

PROGRAM
• SLAVNOSTNÍ NÁSTUP (13:00)

• VÝSTAVA HASIČSKÉ TECHNIKY A 
SLOŽEK IZS

• UKÁZKA VYPROŠTĚNÍ OSOBY Z 
VRAKU AUTA

• UKÁZKA HAŠENÍ AUTOMOBILU

• KURZ ZDRAVOVĚDY A PRVNÍ 
POMOCI

• LET VRTULNÍKEM (MIN 3 OSOBY –
900KČ/OSOBA) 

• VYPOUŠTĚNÍ 120 BALONKŮ

• OHŇOSTROJ (22:00)

VYSTOUPÍ KAPELY
• PAVEL SEDLÁČEK & CADILLAC (17:00)

• MICHAL ŠINDELÁŘ (19:15)

• KEKS (21:00)

OBČERSTVENÍ ZAJIŠTĚNO

SOUČÁSTÍ OSLAV BUDE DĚTSKÝ DEN 
(ZAČÁTEK 13:00)

S O U TĚŽE  P R O  DĚT I  O  C E N Y

S K Á K A C Í  H R A D Y

H U D E B NĚ  Z Á B A V N É  V Y S T O U P E N Í  M Y Š  A  M A Š
( 1 5 : 0 0 - 1 6 : 0 0 )

V Ý S T A V A  Z Á V O D N Í C H  V O ZŮ  S  M OŽN O S T Í
P R O H L Í D K Y

V Ý S T A V A  VČE L Í H O  S VĚT A

SPOJENO S OSLAVAMI SDH
HERINK

POZVÁNKA
NA 

DETSKÝ DEN
V

V
17.6.2023 OD 13:00 VEDLE NÁVSI

(NAPROTI BUDOVE OÚ)

Na pětadvacet obyvatel 
Herinku se sešlo v sobo-
tu 25. března ráno při již 

tradiční každoroční akci s ná-
zvem Ukliďme Herink. A opět 
se při ní podařilo spojit uži-
tečné s příjemným. V průbě-

Obyvatelé Herinku zaplatí v letošním roce prostřednictví roz-
počtu obce o 70 procent méně peněz za provoz veřejného 
osvětlení. Vedení obce se to podařilo vyjednat se společností 

Osvětlení Týnec, k. s., která je součástí akciové společnosti ELTODO. 
Ta se o veřejné osvětlení starala i v minulých letech.

„Po započtení efektu dotace od státu a kompletní výměny svíti-
del za ekonomičtější LED budeme platit měsíčně místo 80 tisíc ko-
run pouze 25 000 korun,“ řekl starosta Karel Zeman. „Částka obsa-
huje i výměnu současných betonových sloupů veřejného osvětlení 
za nové. Bez ní bychom platili měsíčně 20 tisíc korun,“ dodal.

hu čtyř hodin obešli malí i vel-
cí dobrovolníci s pytli, které 
obstaral obecní úřad, obec i je-
jí okolí, a posbírali veškerý od-
pad, který ji po právě skončené 
zimě hyzdil. A nebylo ho málo. 
Volně pohozené odpadky zce-

Při akci Ukliďme Herink

Výrazné úspory  
na veřejném osvětlení

se nasbíral kontejner odpadu

la zaplnily připravený kontej-
ner. Nejvíce bylo různých plastů 
a plechovek, drobného odpadu 
ze staveb, různých papírů a ta-
ké obalů z McDonaldu. Našla se 
ale například i dvousetkoruna.

Pro všechny účastníky, kte-
rým za jarní úklid obce patří vel-
ké poděkování, připravil obec-
ní úřad k občerstvení špekáčky 
s chlebem, pivo i nealkoholické 
nápoje.

Ukliďme Herink je součástí 
celorepublikové akce Ukliďme 

Česko, jejímž cílem je do dob-
rovolnických úklidů zapojit co 
nejširší veřejnost a tím aktivně 
bojovat proti černým skládkám 
a nepořádku v českých městech, 
vesnicích a v přírodě. Obvykle 
probíhá jednou (na začátku ja-
ra) nebo dvakrát (na začátku ja-
ra a na konci léta) do roka.

Poděkování patří i člence vý-
boru pro kulturu a vzhled obce 
paní Janě Šteffelové, která tuto 
akci již po několikáté zorganizo-
vala. n (hul)
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